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Huisvesting pluimvee  -  Onderzoek

In de pluimveehouderij hebben de laatste jaren grote innovatieve veranderingen 
plaatsgevonden. Zo zijn sinds 1 januari 2012 de oude batterijsystemen verboden en 
maakte de sector een omschakeling naar andere huisvestingssystemen zoals verrijkte 
kooien, scharrelstallen of een vrije uitloop. Er zijn reeds verschillende studies uitgevoerd 
over de voor- en nadelen van de verschillende huisvestingssystemen, zowel in Vlaanderen 
(o.a. in het Proefbedrijf Pluimveehouderij) als in het buitenland.

In het Vlaamse regeerakkoord is opgenomen dat er ingezet zal worden op een uitfasering 
van het gebruik van kooisystemen voor kippen, maar dan wel in overleg met de 
landbouwsector, met een economische impactmeting, flankerende maatregelen en 
redelijke termijnen. 

Er zouden nu twee studies lopen in opdracht van de Dienst Dierenwelzijn met betrekking 
tot kippen: ten eerste de LEGMONI-studie ‘De ontwikkeling van een onmiddellijk 
implementeerbaar monitoringssysteem voor het meten van welzijn van legkippen aan de 
slachtlijn’, en ten tweede een project over één jaar, ook in opdracht van de Dienst 
Dierenwelzijn, dat wordt uitgevoerd door het Instituut voor Landbouw-, Visserij- en 
Voedingsonderzoek (ILVO) en het proefbedrijf Pluimvee, met als titel ‘Een economische 
impactberekening van de uitfasering van verrijkte kooien’. 
 
1. Welke vergelijkende studies rond stalsystemen voor pluimvee zijn er lopende? 

a) Welke resultaten zijn er op het vlak van dierenwelzijn in de verschillende systemen? 

b) Welke systemen scoren in totaliteit (werkbaarheid / economisch / dierenwelzijn / 
gezondheid / uitvoerbaarheid enzovoort) het best? Welke conclusie moet worden 
getrokken uit de vergelijking van stalsystemen op het vlak van dierenwelzijn?

c) Zijn er nog elementen die onvoldoende onderzocht zijn waarvan minister van 
oordeel is dat die nog onderzocht moeten worden? 

2. In de LEGMONI-studie gaat men op zoek naar indicatoren die aan de slachtlijn meer 
informatie zouden kunnen geven over het welzijn van kippen gedurende hun leven. 
Daarvoor worden legkippen opgevolgd van broeierij tot slachtlijn en dit voor 
verschillende huisvestingssystemen. Maar huisvestingssystemen onderling worden niet 
vergeleken. 



a) Waarom is de keuze gemaakt om expliciet geen huisvestingssystemen onderling te 
vergelijken?

b) Met welke stalsystemen houdt het LEGMONI-project rekening?

c) Wat zijn de tussentijdse resultaten of ervaringen op vlak van het onderzoek? 

3. Zijn er al tussentijdse resultaten bekend van de studie rond een economische 
impactberekening van de uitfasering van verrijkte kooien? Indien nog niet beschikbaar, 
wanneer mogen we die verwachten? 
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1.-2. Het opzet van de LEGMONI-studie is om indicatoren aan te leveren die een idee 
kunnen geven over het welzijn van de kip gedurende haar leven en die nagegaan 
kunnen worden aan de slachtlijn. Het opzet is niet het vergelijken van de impact 
van de verschillende systemen op het dierenwelzijn. Het is niet uitgesloten dat de 
grenswaarden voor deze indicatoren voor de verschillende huisvestingssystemen 
niet dezelfde zullen zijn. 

Er worden binnen dit project in drie verschillende stalsystemen metingen 
uitgevoerd: verrijkte kooien, niet-kooisystemen zonder vrije uitloop en niet-
kooisystemen met vrije uitloop.

Er zijn nog geen tussentijdse resultaten bekend van deze studie.

3. Er zijn nog geen tussentijdse resultaten bekend van de studie naar een 
economische impactberekening van de uitfasering van verrijkte kooien. Deze 
studie is pas gestart op 1 januari 2021 en loopt nog tot het einde van het jaar. De 
resultaten zullen dan beschikbaar zijn.


